
Presidium 2 november 2022  
Aanwezig:  Hiltje Keller (voorzitter), Marijke de Jong, Dop van Ulzen, Marjan Evers 
(bestuurssecretariaat), Marianne de Widt, Johan Dorst, Karin Peters (Statengriffier), Hans Oosters 
(cvdK), Johan Dorst (Statenadviseur), Manouk Miltenburg (verslaglegging) 
Afwezig: Ted Dinklo 
 
1. Opening en mededelingen 
De voorzitter opent de vergadering en vraagt of er mededelingen zijn. De commissaris van de Koning 
vraagt of politieke vragen zoveel mogelijk vooraf op schrift kunnen worden ingediend bij de 
commissies, zodat de gedeputeerden en ambtenaren enigszins kunnen worden ontlast. Het Presidium 
zal hierover een mededeling doen in het Statenjournaal.  
 
2. Agenda 2 november 2022 
De agenda wordt vastgesteld.  
 
3. Conceptverslag 28 september 2022 
Het verslag wordt vastgesteld.  
 
4. Memo Stand van zaken Strategische Termijn Agenda 
Allereerst wordt opgemerkt dat het functioneren van het Presidium moet worden geëvalueerd. Wat zijn 
de belangrijkste leerpunten, wat zijn de tips en tops voor de nieuwe Staten? Hoe functioneert de STA, 
hoe kan continuïteit worden gewaarborgd?  
 
Begin december zit het Presidium gezamenlijk met het fractievoorzittersoverleg om tafel om te praten 
over de doorontwikkeling van de gremia, ook in verhouding tot elkaar. Jasper Loots wordt gevraagd 
om de doorontwikkeling te begeleiden.  
 
Het memo wordt besproken. Bij elk onderwerp op de STA wordt aangegeven of het wel of niet op de 
STA moet blijven staan.  

• Regionale Energie Strategieën: blijft op de STA. 
• Actualisatie Nota Verbonden Partijen: afgerond, kan van de STA af. 
• Digitalisering & informatieveiligheid: moet nog deze periode worden afgerond. De suggestie is 

om dat de extra commissieronde te doen voor de Verkiezingen in maart. Dit moet worden 
aangekaart bij het college.  

• Voortgang KRW (Kaderrichtlijn Water) was Bodem- en Waterprogramma: is een groot dossier 
waar veel aandacht aan moet worden besteed, blijft op de STA. 

• Sturing op grote projecten: afgerond in de FAC, kan van de STA af. 
• Regionaal programmeren wonen en werken: de rol van de provincie gaat terugkomen in de 

plannen van minister De Jonge, dus blijft op de STA. Dit komt ook terug in het 
inwerkprogramma.  

• ‘Samenhang der dingen’: zie de bespreking van de Statenbrief bij agendapunt 5.  
• Nieuw onderwerp op de STA: integrale aanpak landelijk gebied.  

 
5. SB Betrokkenheid Provinciale Staten bij provinciale rol in nationale regie op de RO 
De Statenbrief wordt besproken. Er wordt opgemerkt dat in de Statenbrief een voorstel voor 
behandeling hiervan in een integrale commissie ontbreekt, maar dat dat wel nodig is.  
 
Uit de brief blijkt geen duidelijkheid over wie de regie waarover heeft. Vanuit het Rijk is het niet 
duidelijk hoe dit eruit gaat zien. Er wordt gezegd dat er niet moet worden gewacht op het Rijk, maar 
dat PS en GS proactief in gesprek moeten gaan over de provinciale rol en de rollen binnen de 
provincie. Er wordt geopperd dat er een pilot van een integrale commissie kan worden gedraaid om te 
onderzoeken hoe de Staten dit zouden kunnen en willen aanpakken. 
 
De Statenbrief is nu niet toereikend genoeg, men wil graag meer informatie over een integrale 
werkwijze. Er wordt afgesproken dat met GS en de ambtelijke organisatie wordt afgestemd of, en zo ja 
hoe, de Statenbrief in december integraal kan worden besproken en in januari een pilot van een 
integrale commissie kan worden gehouden. Het tijdslot van de commissie Omgevingsvisie op 7 
december kan worden gebruikt voor de bespreking van de Statenbrief. De Statenbrief staat nu ook 
geagendeerd in de commissie RGW in december, maar die wordt daar dan van de agenda gehaald. 
Er is plek op 18 januari om aan de hand van een nader te bepalen gebied in gesprek te gaan over een 

https://www.stateninformatie.provincie-utrecht.nl/Vergaderingen/Presidium/2022/2-november/17:00/SB-Betrokkenheid-Provinciale-Staten-bij-provinciale-rol-in-nationale-regie-op-de-RO


integrale benadering. Het gaat dan niet om de inhoud van wat er in het gebied speelt, maar om de 
verkenning van een integrale aanpak. De Statenadviseur pakt dit op en houdt het Presidium op de 
hoogte.  
 
6. Gespreksnotitie Informatiepositie PS 
Het Presidium bespreekt de notitie. Er wordt gezegd dat de kwaliteit van een brief veel verschil maakt 
in het al dan niet opwaarderen ervan. Als de brief kwalitatief goed is, dan is er minder behoefte aan 
bespreking. Daarnaast wordt aangegeven dat er in het inwerkprogramma aandacht wordt besteed aan 
de rol en de behoefte van een Statenlid ten opzichte van informatieverstrekking. Waar is een Statenlid 
van en wat is ervoor nodig om deze rol te vervullen? Er moet scherp worden neergezet welke 
instrumenten er zijn en wanneer welk instrument om welke reden wordt ingezet.  
 
Verder is men positief over de suggestie om een vierjarenagenda door het college te laten opstellen, 
zodat er beter kan worden gestuurd. Er moet ook ruimte zijn voor zaken die onvoorzien op de Staten 
afkomen. Daarnaast moeten de Staten, GS en de ambtelijke organisatie in gesprek blijven over de 
aansluiting van de huidige inrichting van de informatiestroom bij de behoefte om het werk als Statenlid 
goed te kunnen doen. Enerzijds moeten de Staten helder hebben waarop zij een Statenbrief 
beoordelen, anderzijds moeten de stellers rekening houden met de doelgroep. Wie leest een 
Statenbrief, en hoe wordt het stuk gelezen?  
 
GS hanteert een transparante en actieve informatieverstrekking richting de Staten over actuele zaken, 
op die manier krijg je als volksvertegenwoordiger een handelingsperspectief om er al dan niet iets mee 
te doen.  
 
Het Presidium gaat namens de huidige Staten een advies meegeven aan de nieuwe Staten. 
Onderdeel daarvan kan zijn het introduceren van een vragenhalfuur om de Statenbrieven te 
bespreken, het detailniveau van de inhoud van Statenbrieven, de schrijfkwaliteit, maar ook wat GS 
kan doen om de Statenbrieven meer tegemoet te laten komen aan de behoeften van beide kanten. 
Denk aan rechtdoen aan de actualiteit, informatieplicht, maar ook een korte en bondige schrijfwijze.  
Er wordt afgesproken dat het gezamenlijke overleg met de fractievoorzitters op 7 december met een 
uur wordt verlengd. Dit onderwerp komt terug in die vergadering en daar wordt een start gemaakt met 
het formuleren van een advies aan de nieuwe Staten.  
 
7. Rondvraag  
Er is geen rondvraag.  
 
8. Sluiting 
De voorzitter bedankt iedereen en sluit de vergadering.  
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